
جان باختن ۲۱ دونده
در دوی ماراتن چین

تغییرات آب و هوایی س��بب شد تاکنون ۲۱ دونده 
در دوی ماراتن چین جان خود را از دس��ت بدهند. به 
گزارش خبرگزاری فرانسه، مقامات محلی چین اعلام 
کردند به دنبال تگرگ، یخبندان و وزش باد شدید در 
منطقه ای در چین که یک مس��ابقه دوی فوق ماراتن 
کوهستانی برگزار شد، به دونده های شرکت کننده در 
مس��ابقه آسیب وارد شد و ۲۱ نفر کشته شدند. ژانگ 
از مقامات شهر بایین چین گفت: تغییرات ناگهانی هوا 
در حوالی ظهر در قس��متی از ارتفاعات منطقه که در 
جنگل رودخانه زرد در نزدیکی ش��هر بایین در شمال 
غربی اس��تان گانسو رخ داد، سبب شد این حادثه تلخ 
اتف��اق بیفت��د. همچنین بلافاصله ی��ک تیم نجات به 
محل حادثه اعزام شد که موفق شد ۱۸ شرکت کننده 
را نج��ات دهد. ژانگ افزود: ۸ دونده دیگر نیز به دلیل 
جراحات جزئی در بیمارستان تحت درمان قرار گرفتند. 
در مجموع ۱۷۲ دونده در این رقابت حضور داش��تند 
که این حادثه رخ داد و بلافاصله مسابقه متوقف شد و 
تیم های نجات به صحنه آمدند. گانسو، یکی از فقیرترین 
مناطق چین است که از شمال با مغولستان و از غرب با 
استان سین کیانگ همسایه است. سیل و رانش زمین 
در گذشته در این استان رخ داده و سبب مرگ خیلی 

از افراد شده است. 

سکوت جمعی آسمان خراش ها

در حالی که ۸ روز از شروع اردوی تیم  ملی بسکتبال 
می گ��ذرد، اعضای کادر فنی از انجام هرگونه مصاحبه 
درباره روند آماده سازی ملی پوشان خودداری می کنند! 
به گزارش ایس��نا، اردوی تیم  ملی بسکتبال ایران در 
حالی از روز ۲۶ اردیبهشت آغاز شده است که تا امروز 
تقریبا هیچ یک از رس��انه ها موفق به انتشار اخباری از 
روند آماده س��ازی ملی پوشان  نشده اند، چرا که اعضای 
کادر فن��ی و بازیکن��ان تیم  مل��ی در اقدامی عجیب 
سکوت کرده و پاس��خگوی رسانه ها نیستند. این دور 
از اردوهای تیم  ملی در حالی شروع شد که چند خبر 
مهم در بدو اعلام اسامی نفرات اردونشین به  وجود آمد. 
مصدومیت حامد حدادی، دعوت نشدن سجاد مشایخی 
و حضور بازیکنانی جدید در ترکیب تیم  ملی از جمله 
موضوعاتی هستند که نیاز است کادرفنی تیم  ملی به 
صورت ش��فاف درباره آنها با رسانه ها صحبت کنند تا 
طرفداران این رشته دانشگاهی نیز در جریان وضعیت 
تیم  مل��ی قرار بگیرند. با اینکه ۸ روز از آغاز تمرینات 
ملی پوش��ان می گذرد اما هنوز هیچ خبری به صورت 
رس��می درباره اردوی بسکتبالیس��ت ها منتشر نشده 
اس��ت. نه تنها اعضای کادر فنی تیم ملی از مصاحبه با 
رسانه ها خودداری می کنند، بلکه به نظر می رسد حتی 
ملی پوشان را هم از انجام هرگونه مصاحبه با رسانه ها 
منع  کرده اند. در شرایط کنونی و حساسیت بازی های 
پنجره سوم انتخابی کاپ آسیا، به نظر می رسد بهتر بود 
حداقل فدراسیون بسکتبال یک روز مشخص را برای 
دیدار اهالی رسانه از اردوی تیم  ملی مشخص می کرد 
تا با انتش��ار اخبار مربوط از دریچه رسانه ها، طرفداران 
این رشته بیشتر در جریان امور تیم  ملی قرار بگیرند. 
در شرایط کرونایی که باعث شد هواداران بسکتبال در 
طول یک فصل حتی یک بار هم وارد سالن مسابقات 
لیگ نشوند، به نظر می رسد در جریان قرار گرفتن آنها 
از وضعیت ملی پوشان کمترین حق هواداران به شمار 

می رود که باید دید این اتفاق رخ خواهد داد یا خیر.
 

پیشنهاد وسوسه انگیز الهلال
 به کونسیسائو

الهلال، حریف اس��تقلال در لیگ قهرمانان آس��یا 
پیشنهاد وسوسه انگیزی به سرمربی کنونی پورتو داده 
است. به گزارش اسپورت، با وجود آنکه الهلال عربستان 
بتازگی با یک مربی پرتغالی قرارداد امضا کرده است اما 
به نظر می رسد قرارداد این مربی تا پایان فصل جاری 
اس��ت و همین باعث شده است تا این باشگاه متمول 
عربستانی به دنبال مربی سرشناسی برای هدایت تیم 
فوتبالش در فصل جدید باش��د. روزنامه »اوجوگو«ی 
پرتغال نوش��ت که باش��گاه الهلال عربستان در حال 
مذاکره با کونسیسائو است و پیشنهاد وسوسه انگیزی به 
این مربی جوان داده است. این روزنامه در ادامه نوشت: 
کونسیسائو دوست دارد در پایان فصل از پورتو جدا شود 
و این باعث شده است تا الهلال حقوق ۸ میلیون یورو 
در فصل بدون کس��ر مالی��ات را به این مربی پرتغالی 
پیشنهاد دهد. الهلال در آستانه کسب عنوان قهرمانی 
لیگ عربستان است و در مرحله حذفی لیگ قهرمانان 

آسیا هم باید به مصاف استقلال برود. 

اخبار

ورزشی

ج��دال پرس��پولیس و ذوب آهن اصفهان ب��ا تقابل این 
تی��م برای رس��یدن به صدر ج��دول با رویارویی اس��تاد و 
شاگرد اسبق همراه است. پرسپولیس امروز دوشنبه مقابل 
ذوب آه��ن اصفهان دیدار معوقه خود را برگزار می کند تا در 
صورت پیروزی بتواند فاصله ۳ امتیازی اش با سپاهان را که 
صدرنشین است جبران کند. سرخپوشان پایتخت در حالی 
به مصاف ذوب آهن می روند که مجتبی حس��ینی، سرمربی 
نفت مسجد سلیمان برای نجات ذوب از سقوط به لیگ یک 
ب��ه اصفهان رفت تا ضمن پذی��رش مجدد هدایت فنی این 
تیم، برای رس��یدن به هدف این باشگاه تلاش کند. مجتبی 
حسینی که چند س��ال متوالی دستیار یحیی گل محمدی 

در همین ذوب آهن بود پس از جدایی او در سال ۱۳۹۵ از 
یار همیش��گی خود جدا شد تا در جمع ذوبی ها باقی مانده 

و ای��ن تی��م را به جای��گاه ایده آل 
 برس��اند. رفتن یحیی از ذوب آهن 
و ماندن حسینی در این تیم باعث 
شد ش��ایعاتی درباره کدورت بین 
آنها مطرح شود؛ کدورت هایی که 
با حضور مشترک هر ۲ در تراکتور 
تبریز پایان یافت. مجتبی حسینی 

که در ذوب آهن تجربه بدون یحیی بودن را داشت با رفتن 
او از تراکتور حاضر به ماندن در جمع تبریزی ها نشد. مسیر 

یحیی و حسینی پس از تراکتور نیز به طور کامل از هم جدا 
شد. یحیی به مشهد رفت و دستیارش تصمیم گرفت دیگر 
زیر س��ایه کسی مربیگری نکند. او به 
لیگ دسته اول رفت تا سرمربی شود 
و در لیگ برتر بیستم نیز سرمربی نفت 
مسجد سلیمان شد تا مستقل از یحیی 
برای موفقیت ه��ای فردی خود و تیم 
تحت امرش تلاش کند. دوئل این ۲ نفر 
در نیم فصل اول با تساوی پرسپولیس و 
نفت مسجدسلیمان همراه بود تا حسینی نشان دهد بخوبی 
درس شماره یک بودن را از یحیی یاد گرفته است. تغییرات 

زمستانی در فوتبال باش��گاهی کشور با جدایی حسینی از 
مسجدس��لیمان و پیوس��تن او به ذوب آهن همراه بود. این 
مربی در دور برگشت رقابت های لیگ برتر نتایج قابل قبولی 
با ذوبی ها گرفته است. آنها که در دور رفت نامزد اصلی سقوط 
به لیگ یک بودند، در دور برگش��ت حرکت جهشی خود را 
آغ��از کردند تا در پای��ان ۲۲ بازی خود با ۲۱ امتیاز در رده 
چهاردهم جدول قرار بگیرند؛ شرایط حساسی که ذوب آهن 
در پایین جدول دارد با وضعیت ویژه پرسپولیس در رقابت 
با سپاهان در بالای جدول در هم تنیده تا دوئل دوباره یحیی 
با مجتبی طعم ش��یرین رسیدن به قهرمانی یا تلخی کوتاه 

ماندن از جام را برای سرخ ها به همراه داشته باشد. 

کار سخت گل محمدی مقابل دوست قدیمی

خ ها باز هم به اصفهان افتاد گذر سر

سفر نایب رئیس فدراسیون جهانی جودو به ایران
نایب رئیس فدراسیون جهانی جودو با سفر به تهران با آرش میراسماعیلی دیدار و گفت وگو کرد. به گزارش ایسنا، سرگئی سولوویچیک، 
نایب رئیس فدراسیون جهانی جودو و رئیس کنفدراسیون قاره اروپا روز یکشنبه پس از سفر به ایران در فدراسیون جودو حضور 
پیدا کرد. سرگئی سولوویچیک و آرش میراسماعیلی، رئیس فدراسیون جودو درباره مسائل روز جودوی دنیا با هم گفت وگو کردند. 

رئیس فدراسیون فوتبال در یک مصاحبه 
تلویزیونی به وضوح از انتخاب پسرعمویش 
خبر داد و از این انتخاب به شکل عجیبی دفاع کرد؛ این در 
حالی است که این انتصاب تکذیب شده بود. حدود ۷0 روز از 
مدیریت شهاب الدین عزیزی خادم بر فدراسیون فوتبال می گذرد 
اما روزی نبوده که فوتبال ایران بدون حاش��یه باشد بویژه در 
مواردی که یک س��ر آن مربوط به تصمیم گیری های رئیس 
فدراسیون بوده که موجب انتقادات گسترده شده و عملکرد 

وی را با تردیدهای مختلفی مواجه کرده است. 
عزیزی خادم که تحویل گیرنده یک فدراسیون بی سامان 
است، در واقع باید فوتبال را از باتلاقی که در آن گیر کرده نجات 
دهد اما خودش از همان ابتدای امر به گونه ای تصمیم گیری 
کرده که این حوزه بیش��تر در باتلاق ف��رو می رود. وی که با 
ش��عارهای جذابی وارد فدراسیون ش��د، اکنون که ۷0 روز از 
ریاس��تش می گذرد، ناتوان و بدون برنامه نش��ان داده و امور 
را ب��ه صورت روزمره جلو می ب��رد. این موضوع را می توان در 
صحبت های تلویزیونی عزیزی خادم به وضوح دید که عمدتا 
پراکنده، فاقد چارچوب و سرشار از تناقض است. انتصابات عجیب 
او در برخی بخش های فدراسیون و تیم  ملی گواه این موضوع 

اس��ت رئیس فدراس��یون 
فوتبال برخلاف شعارهای 
چن��دان  انتخابات��ی اش، 
پایبن��د شایسته س��الاری 
نیست و بیشتر تمایل دارد 
با غوغاس��الاری امورش را 

پیش ببرد. 
در تازه ترین اتفاقی که 
به شهاب الدین عزیزی خادم 
نقد وارد ش��د، اس��تفاده از 

پسرعمویش احسان عزیزی خادم در بخش  آی تی فدراسیون 
بود. در حالی که این خبر رس��انه ای ش��د اما روابط عمومی 
فدراس��یون این موضوع را برداشت اشتباه خداداد افشاریان، 
سرپرس��ت کمیته داوران اعلام کرد و تاکید داشت جز خود 
شهاب الدین عزیزی خادم، عزیزی خادم دیگری در فدراسیون 

حکم ندارد. 
اما پس از مدتی رئیس فدراسیون فوتبال در برنامه تلویزیونی 
نه تنها استفاده از پسرعموی خود را رد نکرد، بلکه بشدت هم از 
این انتخاب دفاع کرد. استدلال عزیزی خادم برای استفاده از 

این شخص در این منصب 
نخبه بودن او و بهره گیری از 
دانش پسرعمویش در بخش  
 آی تی فدراسیون فوتبال بود. 
وی در این زمینه گفت: »ما 
از افراد نخبه دانشگاه شریف 
در حال استفاده از چند نفر 
هستیم. دکتر عزیزی خادم 
هم ب��ا من نس��بت دارد و 
به عنوان مش��اور با من کار 

می کند اما حکمی برای او صادر نکردیم«.
س��والی که پیش می آید این اس��ت که اگر پس��رعموی 
رئیس فدراسیون فوتبال نخبه است، چرا اجازه داده نمی شود 
در سمت های خودش در دانشگاه و مراکز علمی که مشغول 
به فعالیت است و نیاز مبرمی به او وجود دارد، باقی بماند و 
زمان خود را در  آی تی فدراسیون تلف نکند؟ مگر در بخش 
 آی تی فدراسیون چه خبر است که باید بابت استفاده از این 
شخص، تناقض گویی صورت گیرد؟ سرپرست روابط عمومی 
فدراسیون حضور او را تکذیب می کند و در حالی که چند روز 

از تکذیب می گذرد اما عزیزی خادم واکنشی نشان نمی دهد که 
حتی شاید نزدیکان خودش در فدراسیون را هم شوکه می کند 
و به دفاع از انتخاب پسرعمویش می پردازد. عزیزی خادم اگر 
به اس��تفاده از نخبگان تاکید دارد، کاش به این سوال پاسخ 
دهد که چگونه و بر اس��اس چ��ه ضوابطی برخی افراد را در 
پست های مختلف گذاشته است؛ در حالی که اگر قرار باشد 
مدارک تحصیلی و دانش فنی آنها نمایان شود به قولی باید 
همان مصرع معروف را در موردش گفت که »چون پرده برافتد 

نه تو مانی و نه من«. 
به نظر می رسد وقتش رسیده که نظارت کنندگان بر عملکرد 
رئیس فدراس��یون، از او بپرس��ند دلیل استفاده از منسوبان 
خانوادگی در فدراسیون چیست؟ اصرار و غوغاسالاری رئیس 
فدراسیون در اش��تباه را در چه چارچوبی می توان تحلیل و 
تفسیر کرد؟ مگر پش��ت پرده ای وجود دارد که چنین از این 
فامیل  س��الاری دفاع می ش��ود؟ این فدراسیون در سال های 
گذشته بابت همین روابط خانوادگی کم ضرر نکرده که نمونه 
بارز آن در فوتبال ساحلی نمایان شد. اکنون که فقط ۷0 روز 
از شروع به کار عزیزی خادم گذشته، اتفاقات دلالت بر روزهای 

خوبی ندارد و باید نگران فوتبال و سرنوشتش بود.

پشت پرده فامیل سالاری در فدراسیون فوتبال

جایی برای شایسته ها نیست
گزارش

زهره فلاح زاده: تیم استقلال پس از ۲ شکست متوالی در لیگ 
برتر و جا ماندن از کورس قهرمانی، در مرحله یک هشتم نهایی 
جام حذفی برابر ذوب آهن به برتری دس��ت پیدا کرد تا امید 
هواداران این تیم برای لمس یک جام در این فصل همچنان زنده 
بماند. »وطن امروز« برای بررسی عملکرد آبی پوشان پایتخت با 

ایمان عالمی پیشکسوت استقلال گفت وگو کرد.
***

   اس�تقلال پس از صعود به مرحله حذفی لیگ قهرمانان و 
بازگشت به ایران در ۲ دیدار لیگ برتر از جمله داربی شکست 
خورد اما در رقابت های جام حذفی توانست از سد ذوب آهن 
عبور کند و به جمع ۸ تیم برتر راه  یابد؛ عملکرد استقلال در 

مجموع چطور بود؟
به نظر من پس از اینکه در لیگ قهرمانان آسیا نتایج خوبی 
گرفتیم، بچه ه��ا از نظر بدنی تحلیل رفته بودند و احتیاج به 
ریکاوری داشتند. متأسفانه فاصله بازی ها کوتاه بود و ریکاوری 
انجام نشد. در بازی با ذوب آهن در لیگ برتر مصدوم و محروم 
داشتیم و شرایط به شکلی بود که بازی را از دست دادیم اما 
در داربی حق استقلال شکست نبود. بچه ها بازی خوبی انجام 
دادند. ضمن اینکه اگر دقیقه ۳ پنالتی استقلال را می گرفتند، 
شرایط متفاوت می شد. در این شرایط جام حذفی برای استقلال 
خیلی مهم اس��ت، چرا که شانس قهرمانی در لیگ برتر را از 
دست دادیم و تنها در این رقابت ها می توانیم به جام برسیم. ۲ 
تیم استقلال و ذوب آهن در جام حذفی در نیمه اول محتاط 
بودند، البته خط دفاعی ذوبی ها فوق العاده کار کرد. هر دو تیم 
موقعیت هایی روی دروازه ها خلق کردند و می شد به گل هم 
برس��ند که بی نتیجه بود. نیمه دوم اما متفاوت بود. استقلال 
خیلی خوب کار کرد و ش��رایط تیم هم از نظری خلاقیت  و 
هم از نظر تاکتیکی فوق العاده بود که باعث شد برنده بازی هم 
باشیم. استقلال باید همه سعی و تلاشش را کند تا به قهرمانی 

جام حذفی برسد. 
   استقلالی ها در سال های گذشته در سمت راست بهترین 
عملکرد را داش�تند اما به نظر می رسد در این فصل عملکرد 

چندان خوبی ندارند.
من هم همین اعتقاد را دارم. البته در آس��یا با توجه به 
شرایط اردویی و بازی ها و نظم و انضباطی که در آنجا حاکم 
ب��ود، بازی های بهتری انجام دادند ام��ا اگر از ابتدای فصل 
بخواهیم بگوییم، بله! س��مت راست ما صلابت و ثبات لازم 
را نداش��ته اس��ت. حتی در سمت چپ هم این اتفاق افتاده 

است؛ جایی که محمد نادری مصدومیت های زیادی داشته 
و میلیچ هم ۲ ماه نبود. ضمن اینکه غیر از چپ و راس��ت ، 
خط دفاعی ما هم مش��کلاتی دارد. شاید قدرت هجومی ما 
باعث شده ضعف دفاع چندان به چشم نیاید. باید استقلال 
در فصل آینده در دفاع، سمت راست و هافبک دفاعی بازیکن 
خریداری کند. جای خالی علی کریمی در استقلال هنوز پر 
نش��ده و مهدی پور کارش را انجام می دهد اما جوان است و 

هنوز به تجربه کریمی نرسیده است. 
   افت رش�ید مظاهری در چند بازی اخیر و گل عجیبی که 
استقلال با اشتباه حسینی از ذوب آهن دریافت کرد، این سؤال 
را در ذهن ایجاد کرده که آیا بهزاد غلامپور، مربی دروازه بان ها 
نتوانسته عملکرد خوبی داشته باشد یا مشکل از نداشتن انگیزه 

و روحیه خود بازیکن است. 
آقای غلامپور چند سال است مربی دروازه بان  هاست و کارش 
را هم دارد انجام می دهد. افت و خیز برای هر بازیکنی اعم از 
مدافع، مهاجم، هافبک و دروازه بان وجود دارد. حالا در بازی با 
ذوب آهن از حس��ین حسینی درون دروازه استفاده کردند که 
رقابت بین ۲ گلر شکل بگیرد. حسینی حدود ۲0 بازی روی 
نیمکت بوده و یک اشتباه هم کرده که خدا را شکر بچه ها با 

زدن گل برتری تیم را جمع و جور کردند. 
   عملکرد مجیدی را در مدتی که روی نیمکت تیم نشسته 

چطور دیدید؟ به او برای فصول بعد باید فرصت داده شود؟
فرهاد بعد از رفتن شفر و استراماچونی و این بار بعد از رفتن 

فکری با تجربه بیشتری به نیمکت استقلال رسید.
انتخاب هایی که او انجام داد، خیلی خوب بود. حضور آقای 
کمالوند بار فنی تیم را بالا برد، البته نباید تفکرات خود فرهاد 
و نظم��ی را که به تی��م آورد هم نادیده گرفت. به نظر من او 
باتجربه تر ش��ده و حضورش در تیم می تواند مفید باشد. باید 
فرهاد کارش را در تیم ادامه دهد. بازیکنان هم او را دوس��ت 
دارند. تنها مشکل تیم دفاع گروهی و فردی است که در آینده 

باید ترمیم شود. 
   قرار اس�ت مربی ایتالیایی به کادر مجیدی البته به عنوان 
مشاور اضافه شود؛ با توجه به زمان کم تا پایان لیگ، به نظر 

شما این مربی می تواند به کمک تیم او بیاید؟
بله! اگ��ر مربی باتجربه ای باش��د می تواند به تیم کمک و 
مش��کلات تیم را پیدا و آنالیز خوبی  کند. البته به قول ش��ما 
نیاز به زمان دارد و باید دید با فرهنگ و امکانات و ابزارهای ما 

می تواند کار کند یا خیر. 

   گفته شده قانون منع به کارگیری خارجی ها در فصل بعد 
برداشته می شود؛ کیفیت لیگ ما در این فصل بابت ممنوعیت 

استفاده از خارجی ها پایین نیامده بود؟ 
تأثیر که گذاشته است. یکسری از بازیکنان با کیفیت ما ترانسفر 
ش��دند و یکسری بازیکن مثل شیخ دیاباته و میلیچ کمک حال 
تیم شان بودند. طبیعی است که حضور مربیان تراز اول و بازیکنان 
خوب خارجی به کیفیت لیگ کمک می کند. نه تنها در ایران، بلکه 
در تمام باشگاه های جهان هم بازیکنان خارجی بسیار تأثیرگذارند 

و باعث می شوند تیم های ملی و باشگاه ها رشد پیدا کنند. 
  امروز اس�تقلال با صنعت نفت آبادان بازی دارد؛ این دیدار 

را چطور می بینید؟
صنع��ت نفت ی��ک تیم جوان اس��ت، بازیکنان مس��تعد 
و خوب��ی دارد. اوای��ل فص��ل ب��ا کیفیت ب��ازی کردن��د اما 
طبیع��ی اس��ت ک��ه تیم هایی که ج��وان هس��تند در ادامه 
دچار دردس��ر می ش��وند. صنعت نفت مقابل تیم های بزرگ 
ب��ا ج��ان و دل بازی می کند، چرا که می داند دیده می ش��ود. 
 اس��تقلال ب��ازی س��ختی دارد و امیدوارم با همان سیس��تم 
۲-4-4 که مقابل ذوب آهن در جام حذفی بازی کرد و پیروز 

شد، در این دیدار هم به زمین برود. 

گفت وگوی »وطن امروز« با ایمان عالمی، پیشکسوت استقلال درباره عملکرد این تیم

فرهاد باید حفظ شود

دوشنبه 3 خرداد ۱۴۰۰
وطن امروز     شماره 3۲۱6

]  مارکا   [

اتلتیکو قهرمان شد
]   توتو اسپورت  [

حکم نهایی
]  موندودپورتیوو   [

اتلتی قهرمان شد
]  گاتزتا  [

]  اسپورت  [نمایش لیگ قهرمانان اروپا

پایان فصل با پیروزی


